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Rada obce v říjnu 2007 
Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 

 
 

Organizační věci obce 
Personální záležitosti: 
Chtěli bychom do konce roku uzavřít problematiku nástupu technika na OÚ. Jeho pracovní náplň sice 
nějak zvládáme, ale mnoho věci si vyžaduje systematický přístup a to nelze v žádném případě ve 
sloučené funkci zajistit. Na místo třetího strážníka nastoupil pan Jindřich Schlöser, ale od 15.10. je na 
školení v Příbrami a někdy na začátku prosince by měl vykonat příslušné zkoušky. Obecní policie od 
15. října plnohodnotně funguje, takže již začaly být stíhány přestupky a hlídána veřejná prostranství, 
řešeny stížnosti a odstraňovány závady. Věříme, že dojde ke zlepšení pořádku v obci.  
Činnost orgánů obce: 
Rada obce se sešla 3.10. a 17.10. a celkem řešila kolem 50 záležitostí. Plánovali jsme sice jednání 
zastupitelstva na 15. listopadu, ale z důvodů jednak věcných (do konce listopadu by měla být 
provedena finanční kontrola, kterou bude vhodné předložit zastupitelstvu ke schválení co nejdříve, 
tedy v prosinci)  Do zastupitelstva také chceme vložit jakési první čtení rozpočtu obce na rok 2008 a 
otevřít o něm rozpravu, tak aby jeho schvalování netrvalo opět do konce března, jak tomu bylo 
v minulých létech a obec nemusela dlouho fungovat v režimu rozpočtového provizoria. Máme již 
z podstatné části zpracovánu výdajovou část rozpočtu, takže bychom chtěli využít času kolem Vánoc 
k diskusím o prioritách výdajů rozpočtu. Dalším důvodem odsunutí je konání referenda 10. listopadu, 
kterému se musíme věnovat, takže nezbývá klid k přípravě podkladů pro zastupitelstvo. Jednání 
zastupitelstva se tedy uskuteční až ve čtvrtek 13. prosince. 
Znovu se zahájila činnost komise pro výstavbu a územní plánování. Předsedkyní  této komise se stala 
Jana Miščíková, takže s problémy výstavby se je možné obracet i na ni. 
 
 
 
Veřejné zakázky  
Rada obce schválila 3.10.2007 smlouvu o dílo se společností Ave Architekt a.s. Plzeň, která zahájila 
práce na architektonicko-urbanistické koncepci areálu bývalých kasáren a hřiště Dukly a dále se 
společností ProjektStav s.r.o. Sokolov, která zahájila projektové práce na revitalizaci obecní návsi, ke 
které bude zpracovávat ještě řešení dopravy v klidu v sídlišti u pošty. 
Byly zahájeny přípravné práce na privatizaci obecních bytů - konkrétně celého bývalého vojenského 
sídliště a zájemců o čtyřbytovky v sídlišti u hřiště. Pokud se lidé rozhodnou pro formu bytového 
družstva,mohli by bytovky vlastnit do konce roku. Pokud budou chtít zakládat SVJ, bude to trvat 
nejméně rok a půl.  
Konečně se nám podařilo zajistit firmu na rekonstrukci rampy nad prodejnou Hrubých v bývalém 
vojenském sídlišti a věříme, že se podaří do zimy zvládnout tuto velmi nepříjemnou záležitost, kterou 
jsme zdědili po armádě. Náklady na tuto opravu jsme vyčíslili kolem půl milionu korun. Od jara 
sháníme firmy, které by to udělaly a až v září se podařilo někoho sehnat. Uspořádání veřejná soutěže 
na takovéto zakázky byla celkem zbytečně vynaložená práce. Ze šesti oslovených firem to 4 odmítly, 
jedna z interních důvodů odvolala zájem a teprve šestá firma s touto zakázkou něco dělá.  
Již také probíhají některé práce na zpracování nové energetické koncepce obce, protože se blížíme do 
problémů, které vyplývají ze špatných odhadů energetické koncepce v minulosti. Privatizace bývalého 
vojenského sídliště, kvůli kterému byla postavena plynová kotelna zřejmě dost zásadně změní pohled 
nových vlastníků na svoji energetickou bilanci, takže začnou přemýšlet o levnějších energetických 
zdrojích. To může vést k odstavení plynové kotelny, kterou však obec ještě nezaplatila a která se 
splácí z vyšší ceny tepla. Pokud by se noví vlastníci rozhodli pro vlastní zdroje tepla pouze pro to 
sídliště, musíme konstatovat, že tím uvedou obec do docela těžké situace.   
 
 
 



 
 
  
Rada také zajišťuje výběrové řízení na dodavatele montáže regulačních ventilů v bývalém vojenském 
sídlišti a výběrové řízení na projektanta opravy tankové cesty. Zaznamenali jsme také zájem dalšího 
developera, který má zájem o stavební zónu v Koutě pod třešňovkou.   
Začali jsme se také zabývat žádostí nájemců domů č.p. 562,563 za poštovním úřadem o zateplení. Byl 
zahájen výběr projekční firmy. 
Již nezastavitelně probíhají práce na projektu kanalizace na huti, které rozhodlo minulé vedení radnice 
a dále osazování dopravních značek, rovněž v minulosti rozhodnuté. Od léta probíhá zateplování 
bytovek v sídlišti u pošty, sledované správcem bytového fondu. Zahájili jsme výběr projektové firmy 
na zpracování projektu na bytovku 562,3.  
  
 
 
Kasárna  
V areálu bývalých kasáren se podařilo dotáhnout do konce kupní smlouvu se zájemcem o budovu 
bývalé tělocvičny, takže obec získala 1 150 000,- Kč. O tuto budovu bylo více zájemců, takže 
působením tržních sil se její cena pozvolna šplhala směrem nahoru. Zintenzivnili jsme také prodej 
movitého majetku, protože neustálé přemísťování tohoto materiálu je jednak finančně i časově náročné 
a jednak se tento materiál postupně ničí a ztrácí hodnotu. V září a říjnu dosáhl odprodej nepotřebného 
majetku částky přes 100 000,- Kč. Podepsali jsme také několik nájemních smluv, které sice nejsou 
závratné, ale přesto přinášejí do obecní pokladny jistý měsíční příjem. 
V říjnu byl zahájen provoz v areálu firmy D+P Rekont s.r.o. Plzeň, jehož otevřením se zahajuje 
rehabilitace areálu bývalých kasáren. Zahájili jsme přípravu na využití bývalého posádkového domu 
armády a chceme věřit, že v příštím roce již bude alespoň z nějaké části využíván pro potřeby občanů 
Strašic. V současné době připravujeme prodej dalších objektů v bývalých kasárnách, jako například 
starých dřevěných domů, o které se objevil zájemce a dále tankových garáží u sběrného dvora. 
 
 
 
Radar v Brdech 
Rada obce se také zabývala požadavkem vládní komise pro Brdsko na zpracování požadavků. Byl 
zpracován seznam investičních akcí, řešících zanedbanost v obci a také problematickou správu 
majetku v bývalých kasárnách.Proto také požadavky Strašic dosáhly větší výše, než u ostatních obcí 
kolem Brd. Této problematice je věnován samostatný článek.  
Pracovníci a Rada obce se zabývala přípravou místního referenda o radaru, které uložilo zastupitelstvo 
realizovat. Byly zpracovány základní dokumenty pro průběh referenda, objednáno vytištění 
hlasovacích lístků. Starostou byly jmenovány komise nutné pro sčítání hlasů a projednávány pronájmy 
místností pro umístění okrskových sčítacích středisek. Rada obce vytvořila harmonogram referenda, 
který vychází ze zákona o referendu.  
Umožnili jsme odpůrcům radaru uspořádání besed pro občany o této problematice v zasedací místnosti 
obce. Mítink se uskutečnil 17.10.2007 a další má být 7.11.2007. Referendum k radaru má být 
10.11.2007. 
 
 
 
 
 
„Ing. Matas, slévárna Strašice, spol. s.r.o.“ přijme do pracovního poměru pracovníka 
s průmyslovou školou strojní, nebo hutní na profesi- kontrolor odlitk ů ve slévárenském 
provozu. 
Platové podmínky: 16 000,- Kč, ranní směna. 
Bližší informace podá p. Ing. Chmeil Miroslav, ved. technického úseku. 



 
 
 
 

Strašice a vládní komise pro rozvoj Brdska 
Ing. František Nerad – místostarosta 

 
     Vážení spoluobčané, jistě jste zaregistrovali, že o Strašicích se začalo mluvit v souvislosti 
s odškodněním za zanedbanost regionu kolem Vojenského újezdu Brdy. Dovedu  si představit, že 
mnoho lidí zanadává, o čem to zde plácám, vždyť ve Strašicích máme bytovky, školu, kasárna 
„zadarmo“, obchoďák, hospody, silnice, skládku, vodovod a kanalizaci, fotbalové hřiště, tak co 
bychom ještě chtěli. Ano, s výčtem lze souhlasit a dokonce by ještě chtěl  rozšířit, ale podstatné je to, 
v jakém stavu jsou ty objekty, které v tom seznamu jsou. Takže celkem oprávněně jsme se dostali na 
seznam, který vytvořila vláda svým usnesením:    
 
Usnesení Vlády České republiky ze dne 5. zá ří 2007 č. 1012  k problematice brdského 
regionu 
Vláda  
I. souhlasí se zřízením Komise pro rozvoj Brdska k posouzení možnosti rozvoje regionu 
sousedícího s jižní a jihozápadní částí vojenského újezdu Brdy (dále jen „Komise“);  
 
II. ukládá  
1. místopředsedovi vlády pro evropské záležitosti, 1. místopředsedovi vlády a ministru pro 
místní rozvoj, ministrům dopravy, zemědělství, financí, místopředsedovi vlády a ministru 
práce a sociálních věcí, místopředsedovi vlády a ministru životního prostředí a ministryni 
obrany jmenovat do 10. září 2007 zástupce na úrovni náměstka ministra do Komise, 
2. ministryni obrany a místopředsedovi vlády a ministru životního prostředí posoudit možnost 
zpřístupnění dalších částí vojenského újezdu Brdy veřejnosti, 
3. ministru zdravotnictví do 31. října 2007 provést prostřednictvím orgánů ochrany a podpory 
veřejného zdraví hodnocení zdravotních rizik neionizujícího záření emitovaného radiolokační 
stanicí (X-BAND RADAR) v okolí vojenského újezdu Brdy na základě údajů o provozu 
dodaných ministryní obrany; 
 
III. doporučuje  
1. hejtmanům Plzeňského a Středočeského kraje jmenovat zástupce na úrovni náměstka do 
Komise, 
2. starostům dotčených obcí jmenovat dva zástupce do Komise; 
 
IV. prohlašuje , že 
1. je ochotna spolufinancovat rozvoj regionu a podílet se na metodickém řízení, aby byl plán 
rozvoje v souladu s územními rozvojovými plány krajů, 
2. nebude v budoucnu iniciovat změnu zákona č. 222/1999 Sb., o zajišťování obrany České 
republiky, ve znění pozdějších předpisů, kterou by se rozšiřovaly hranice vojenského újezdu 
Brdy. 
 
Provedou: 
místopředseda vlády pro evropské záležitosti, 1. místopředseda vlády a ministr pro místní 
rozvoj, 
místopředseda vlády a ministr práce a sociálních věcí, místopředseda vlády a ministr 
životního prostředí, ministři dopravy, zemědělství, financí, ministryně obrany 
 
Na vědomí: 
hejtmani krajů Plzeňského, Středočeského 
 
 



 
 
Na seznamu této komise je 19 obcí nebo částí obcí, do kterých by mělo, jednak ze státního rozpočtu a 
jednak z různých dotačních titulů, natéct celkem 1,25 miliardy korun. Na základě požadavků této 
vládní komise do ní byli jmenováni starosty zde ve Strašicích zástupci obcí /za Plzeňský kraj starosta 
Spáleného Poříčí, za Středočeský kraj starosta Rožmitálu pod Třemšínem/. Prvním úkolem, který jsme 
od této komise dostali, bylo zpracování soupisu požadavků, které  na zanedbanost v obci máme. 
Žádost vlády jsme obdrželi v pondělí 15.10. večer na schůzce ve Spáleném Poříčí a termín odevzdání 
požadavků byl  ve středu 17.10.2007 ve 12,00. Vypracovali jsme tedy soupis, na jehož prodiskutování 
bylo velmi málo času, takže se může stát, že někteří budou mít jiný názor na to, co je v obci 
zanedbané, ale jinak to prostě udělat nešlo.Navíc se zjistilo, že obce mají celkové požadavky za téměř 
2 miliardy Kč, takže z tohoto seznamu se stejně bude škrtat. Tento seznam však bude platit i bez 
státních dotací, tak jako tak budeme muset věci v něm obsažené udělat, protože to jsou skutečně věci 
zanedbané. Rekapitulace požadavků obce Strašice.  
 
 
HOSPODÁŘSKÝ   
ROZVOJ             
projekty a stavby         62 228 000 

ŽIVOTNÍ  PROSTŘEDÍ       
projekty a stavby            55 500 000 

DOPRAVA           
projekty a stavby            17 920 000 

ŠKOLSTVÍ           
projekty a stavby            17 920 000 

ZDRAVOTNICTVÍ         
projekty a stavby             2 300 000 

BYTOVÉ  HOSPODÁŘSTVÍ       
projekty a stavby             130830000 

KULTURA  A  SPORT       
projekty a stavby             61 945 000 

VODOHOSPODÁŘSKÉ  STAVBY     
projekty a stavby            17 000 000 

OSTATNÍ   STAVBY         
projekty a stavby             0 

CELKEM    

365643000 
 
  

                                                                                      
 
Největší položkou jsou pochopitelně byty a bytové hospodářství. Nájemní byty a to co s nimi souvisí 
jsou velmi zanedbané. Bydlí v nich téměř polovina občanů obce a je nutné se jim v blízké budoucnosti 
věnovat. Vidíme to asi takto: 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
projekt zateplení sídliště za radnicí   009/2007 003/2008 700 000 
stavba zateplení sídliště za radnicí   006/2008 012/2010 70 000 000 
projekt zateplení bytovky 562 - 3   012/2007 002/2008 50 000 
stavba zateplení bytovky 562 - 3  006/2008 010/2008 5 000 000 
projekt zateplení sídliště u hřiště   010/2008 004/2009 80 000 
stavba zateplení sídliště u hřiště       001/2009 012/2009 50 000 000 
stavba zateplení domu 558 - 559     002/2008 009/2008 5 000 000 
 
Je samozřejmé, že velkou zátěží pro obec bude vypořádání s požadavky EU na zajištění čištění 
odpadních vod v celých Strašic. V minulosti byla na Huti stavební uzávěra, tak se tam nikdy 
neuvažovalo s kanalizací a vodovodem. Nyní se situace změnila: 
 
stavba kanalizace a vodovod Huť   007/2008 012/2010 45000000 
stavba II.etapa skládky TKO     007/2008 012/2008 7 000 000 
stavba kanalizace kasárna     010/2007 003/2008 3 500 000 
 
Je nám jasné,že je nutné také řešit dopravní situaci a tak jsme zařadili tyto stavby: 
 
projekt chodník na Huť      010/2007 012/2008 50 000 
stavba chodník na Huť      007/2008 012/2008 800 000 
stavba rekonstrukce mostů     007/2007 012/2008 50 000 
stavba parkovací plochy v sídlišti u pošty 007/2008  012/2008 500 000 
projekt rekonstrukce tankovky     011/2007 002/2008 350 000 
stavba rekonstrukce tankovky   007/2008 012/2008 7 000 000 
stavba chodník Kout - Černý      004/2008 006/2008 320 000 
stavba parkoviště sídliště u hřiště   005/2008 005/2009 850 000 
stavba  chodník do Dvora       003/2009 006/2010 3 000 000 
stavba Rekonstrukce VO    007/2008 012/2009 5 000 000 
 
Dalšími položkami je zajištění budoucí prosperity obce a tak jsme do požadavků zahrnuli hospodářský 
rozvoj a zejména tyto investice: 
 
stavba Infrastruktura kasárna - elektrorozvody 006/2008 012/2010 4 000 000 
stavba oprava budovy OÚ    006/2003 012/2009 1500000 
stavba oprava budovy na koupališti     004/2003 012/2008 950000 
projekt Infrastruktura kasárna   006/2007 012/2007 178 000 
stavba Infrastruktura kasárna - rozvody tepla 006/2008 012/2010 4 000 000 
projekt Infrastruktura stavební zóny u Antonína 004/2007 012/2007 250 000 
stavba  infrastruktura stavební zóny Kout 006/2007 012/2008 13000000 
projekt Revitalizace návsi    010/2007 001/2008 150 000 
stavba Revitalizace návsi     009/2007 012/2010 15000000 
projekt Změna ÚP  č. 5     001/2008 007/2009 500 000 

stavba 
Rekonstrukce vytápění Ubytovna - 
kasárna 006/2008 010/2008 2 000 000 

projekt 
Infrastruktura stavební zóny pod 
Kostelem   007/2008 012/2008 700 000 

stavba 
Infrastruktura stavební zóny pod 
Kostelem 001/2009 012/2010 20000000 

 
 
 



 
Na seznamu jsou i další  požadavky, ale jak již bylo řečeno, zřejmě nebudou na všechno peníze z této 
komise, přesto uvažujeme s jejich výstavbou. Seznam požadavků obce Strašice byl podle tisku 
největší. Podle našeho názoru také Strašice jsou hodně zanedbané. Kdyby nebylo převzaté posádky, 
která vyžaduje velké finanční prostředky, seznam by byl určitě menší. Uvidíme co z toho vzejde. 
 

 



 
 

 
 

Místní referendum 2007 
 

Zajištění místního referenda ve Strašicích dne 10.11.2007 
 

V souladu s § 31 odst. 1 zákona č. 22/2004 Sb., o místním referendu a o změně některých 
dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů 
     Oznamuji:  

1. Místní referendum k otázce: „ Má obec Strašice při výkonu své samostatné 
působnosti podniknout veškerá zákonná opatření k tomu, aby zamezila výstavbě 
radarové stanice Spojených států amerických na území Vojenského výcvikového 
prostoru Brdy?  ANO/NE“ se uskuteční 

 
dne 10. listopadu 2007 od 8.00 do 20.00 hodin.  

 
2. Místem konání místního referenda: 

V hlasovacím okrsku č. 1 
je hlasovací místnost v restauraci „U Andělů“ v č.p. 611 
pro oprávněné osoby bydlící v části obce I. – Dvůr včetně severní části ulice pod 
lesem až k č.p. 506 ( manželé Mráčkovi) 
 
V hlasovacím okrsku č. 2 
je hlasovací místnost v budově mateřské školy č.p. 296 
pro oprávněné osoby bydlící v části obce II. – Kout, Ves, Škvárována, včetně 
bytových jednotek v č.p. 435-439, 440-467, 525-528, 558-565, 490-501 
 
V hlasovacím okrsku č. 3 
je hlasovací místnost v restauraci „Na pile“ v č.p. 182 
pro oprávněné osoby bydlící v části III. – Huť, včetně bytových jednotek č.p. 592-600. 

 
3. Osoby oprávněné zúčastnit se místního referenda mají povinnost prokázat při 

hlasování totožnost a státní občanství nebo státní občanství státu, jehož příslušníci jsou 
oprávněni na území České republiky hlasovat podle zvláštního právního předpisu. 

 
4. Pro informaci budou týden před konáním místního referenda dodány prostřednictvím 
České pošty a.s. hlasovací lístky. Platné hlasovací lístky obdrží oprávněná osoba až 
v hlasovací místnosti v den konání místního referenda. 

 
 
       Ve Strašicích dne 26.10.2007     Jiří Hahner  

        starosta obce Strašice  
 



 
 
 
 
 

Poselství besedy k radaru:  Poj ďme k referendu ! 
 
     V rámci informa ční kampan ě p řed konáním místního referenda, které 

v obci prob ěhne v sobotu dne 10. listopadu, p řichystal p řípravný 
výbor pro ob čany besedu s mluv čím iniciativy NE základnám      ing. 

Janem Tamášem a starostou obce 
Trokavec Janem Neoralem. 

     Téměř tříhodinové diskuse se zúčastnilo kolem 
padesátky občanů. Zajímali se především o nejnovější 
vývoj událostí, ptali se na smysl konání místních 
referend a na konkrétní možnosti, jak může obyčejný 
člověk projevit účinně svůj nesouhlas. 
„Zapojte se do již existujících iniciativ a podporujte 
je podle svých možností, diskutujte mezi sebou, 
oslovte své zastupitele a poslance, účastněte se 
demonstrací, jděte k místnímu referendu – jen 
nebuďte pasivní. Tam nás, odpůrce, vláda totiž chce 
mít – rezignované a smířené se situací, třebaže 
rozhodnuto ještě není. Tlak veřejného mínění může 
ovlivnit rozhodování poslanců,“ uvedl Jan Tamáš. 
     Naději přítomným dodával i starosta Trokavce, 

obce, kde se na jaře uskutečnilo první místní referendum k radaru: „Ještě není nic uzavřeno, ve hře je 
příliš mnoho faktorů: odpor  některých evropských států, jednání USA – Rusko, předčasné volby 
v Polsku, tlak veřejného mínění… Nesmíme to vzdávat.“ 
     Někteří z účastníků také kritizovali média, která jsou podle nich poplatná vládě a poskytují 
oponentům málo prostoru.  
     Možné protiruské zaměření systému, jakkoli je vysvětlován zejména iránskou hrozbou, zdůraznil  
další z přítomných, plk. raketových vojsk v. v. propuštěný v 70. letech z armády pro nesouhlas se 
vstupem vojsk Varšavské smlouvy. Ten v záměru spatřoval zejména rozšíření sféry vlivu USA do 
Evropy, jež by měla sloužit jako předpolí pro případ možného budoucího konfliktu mezi velmocemi. 
Projevil rovněž obavy z rozpoutání nového kola zbrojení, které by mohlo vést až  k jaderné katastrofě. 
„Stavět radar v tak obydlené oblasti je hazard. Účastnil jsem se v době tzv. „studené války“ mnoha 
zkušebních testů a modelových válečných situací, byl jsem svědkem pokusů s radioaktivitou na 
zvířatech. Nikdy na to nezapomenu. Nechci, aby se ta doba zase vrátila.“ 
     Jan  Tamáš zdůraznil nutnost snižování válečného napětí ve světě namísto zbrojení a potřebu 
diplomatického řešení konfliktů. „Povedlo se to v případě Severní Koreji, proč by to nešlo i u jiných 
států?“ 
      Jeden z přítomných diskutérů sdělil, že je volič ODS a radar jako takový mu nevadí, že je však pro 
něj nepřijatelný způsob, jakým vláda jedná s lidmi. 
      Na otázku ohledně výhodnosti kompenzací pro region odpověděl starosta Neoral v tom smyslu, že 
peněz je pro všechny potřebné projekty velmi málo a že zejména menší obce, které nemají ani územní 
plány, mohou mít problémy s čerpáním dotací z evropských a unijních fondů. „Bude pro ně 
administrativně náročné dosáhnout na tyto peníze. Obce si musejí vše samy oběhat a zařídit a teprve 
když se toto povede, doplatí vláda zbytek.“ 
      Myslím, že vzájemná výměna názorů byla pro všechny obohacující. 
 

                                                                                                                                    Mgr. Marcela Paulová 
 



 

 

 

Nezákladňák  ve Strašicích 
 
V rámci informačního turné zavítal 
dne 24. 10. do Strašic autobus 
iniciativy Ne základnám. Aktivisté  
rozdávali  informační materiály, 
odpovídali na dotazy a vyzývali 
přítomné k účasti v  místním 
referendu. Lidé mohli podepsat petici 
za vyhlášení celostátního  referenda k 
záměru radaru v Brdech. Na závěr se 
všichni před stařičkým autobusem 
společně vyfotili. 

                                                                                                                                                                    
M. Paulová 

         

 

 Podpora místnímu referendu ve Strašicích  
  
        od profesora Boston univerzity a Karlovy univerzity  
 
                               Erazima Koháka 
 
    a  Mgr. Karla Dolejšího  -  mluvčího Greenpeace  ČR 
   
           Pozvánka na veřejnou debatu k radaru v Brdech 

 

 Setkání se uskute ční ve st ředu dne 7. 11. 2007 od 17: 00 
hodin  
 v zasedací místnosti budovy mateřské školy (vedle základní školy).  
 

                
                                                                             Zve Vás přípravný výbor pro místní referendum 

 



 
 
 
Pozvání k referendu 
 
Vážení občané, trvale bydlící ve Strašicích, dovoluji si vás vyzvat k tomu, abyste přišli k místnímu 
referendu 10.listopadu 2007 a vyjádřili svůj postoj k zamýšlené výstavbě amerického radaru v Brdech. 
Přijďte vy všichni, kteří radar nechcete a zaškrtnutím „ANO“ řeknete obecnímu zastupitelstvu              
a celému světu, že má obec Strašice podniknout veškeré opatření k zamezení výstavby radaru 
v Brdech. Přijďte k referendu i vy, kteří chcete, aby zde radar byl, i když váš postoj nechápu. A co vy, 
kterým j e to jedno? Přijďte také. Hlavně pro vás píši tyto řádky. Jde o první všelidové hlasování 
v naší obci, tak přijďte všichni. A vy, kteří nemůžete chodit, pošlete žádost na OÚ a oni přinesou 
volební schránku. 
 Těm, kteří říkají, že už je rozhodnuto, chci připomenout, že boj proti stavbě radaru se dostává na 
mezinárodní úroveň. Konferenci světových mírových organizací, která jednala o radaru v Březnici 
21.10.2007, podpořili i starostové Londýna a Hirošimy. Po celé Evropě budou organizovány 
demonstrace demonstrace  odpůrců amerického vojenského radaru v Brdech. Ještě není pozdě  a stále 
ještě můžeme přesvědčit členy vlády a parlamentu, aby odmítli stavbu radaru. Jen je třeba, aby nás, 
odpůrců radaru, bylo hodně a byli jsme hodně slyšet. Referendum je jednou z mála našich zbraní, tak 
ji plně využijme. 
  Od příznivců stavby radaru slýchám námitku: „ Když byly Brdy plné sovětských raket, tak jste 
mlčeli. Proč křičíte teď proti americkému radaru?“ Vážení, byla jiná doba. Byla studená válka! A jestli 
tam nějaké rakety byly, pak sloužily k rovnováze sil mezi Východem a Západem, mezi Varšavskou 
smlouvou a NATO. Dnes tam žádné rakety nejsou. Studená válka byla ukončena na přelomu 
osmdesátých a devadesátých let vyjednáváním Gorbačova s USA o snížení úrovně zbrojení. 
Následovaly ústupky Ruska: odchod z obsazených zemí, demontáž některých zbraní. Rusko umožnilo 
zrušení Varšavské smlouvy a rozpuštění Sovětského svazu. Místo obdobných opatření ze strany 
Západu se rozšiřuje Severoatlantický pakt, Spojené státy umisťují svá vojska v zemích, ze kterých 
Rusové odešli a nyní Chtějí v Brdech postavit radar, kterým by sledovaly dění v Rusku, a to až za 
Ural. Že má radar monitorovat Rusko a ne Koreu a Írán, to už doufám pochopil každý; jinak by v USA 
využily nabídky Ruska na využívání základny v Azerbajdžánu. Nabízí se úvaha, že radar má být 
využit při preventivním útoku na Rusko( jaderném), k likvidaci odvetných raket tak, aby nedoletěly na 
území Ameriky . Takže jde čistě o ochranu USA a ne Evropy, kterou by zamořil radioaktivní prach ze 
sestřelených raket. 
 Sledoval jsem tuhle v televizi, že  bylo správné použití amerických atomových pum na Hirošimu a 
Nagasaki v roce 1945. Že uspíšilo konec války a tím zachránilo několik tisíc životů amerických a i 
japonských vojáků. Že to bylo na úkor více než 100 000 japonských civilistů to z toho pořadu jaksi      
„ vyšumělo“. Co když obdobně zauvažuje Ruské vedení v souvislosti s výstavbou amerického radaru 
v Brdech. Totiž, že zachrání před jaderným útokem na Rusko desítky miliónů Rusů tím, že  zabrání 
uvedení radaru v Brdech do provozu. Jak? Na raketě pošlou do Brd „ Málčika“- nějako obdobu 
malého chlapce (Littl boys) svrženého na Hirošimu v srpnu 1945. Že to postihne několik desítek tisíc 
Čechů? Neměli dovolit, aby se takové zařízení v Brdech stavělo! 
 Dosud jsem se nezmínil o zdravotních rizikách z provozu radaru, kde nám vláda předkládá údaje, 
kterým opět nelze věřit. Ale vycházím-li z úvahy, že Rusko nedovolí uvést radar do provozu, pak tato 
otázka pozbývá na významu. 
 Na základě uvedených úvah vás žádám, abyste všichni oprávnění přišli k referendu a dali našim 
představitelům jasně najevo, že tady radar nechceme. Nedocílíme-li odmítnutí výstavy radaru 
v Brdech, značně se přiblíží vyplnění Sybilina proroctví: „ Běda lidem mezi Prahou a Plzní!“ 
                                                                                                         
                                                                                                                                         Karel Šlapák 
 
 
 
 
 



 
 
  Radar-veřejná debata 
 
   Na pozadí  proběhnuvší veřejné debaty dne 17.10.2007 o záměru vybudovat  na Brdech vyhledávací 
radar,se vracím k tomuto tématu několika postřehy. Znova, za svoji osobu opakuji, že jsem volič ODS 
a s radarem zásadně nesouhlasím, i kdyby měl být umístěn třeba v Beskydech, a to  z několika 
důvodů.Každý případný čtenář je volič jiné strany, má jistě svůj názor, což je dobře a tak nebudu 
unavovat svými důvody.Jde mi v tuto chvíli o něco jiného. 
   Jde mi o průběh a řízení celé veřejné debaty.Nevím,zdali  a jak do detailů, byla přípravným výborem 
debata připravována.Výsledek byl pro mě ale rozčarováním.Vynechám p.Neorala z Trokavce,který 
přednesl  několik zajímavých postřehů a čísel, a  má můj obdiv za to,s jakým odhodláním se pustil 
coby "David," do boje s obrovským soupeřem "Goliášem," totiž se státní mašinérií.Jiný,nikoli kladný 
posudek získal ode mě p.Jan Tamáš-mlůvčí iniciativy "NE základnám." Ten  vedl  štvavou kampaň 
proti USA nevybíravými způsoby, z  průměrných američanů dělal hlupáky, kde státní aparát zachází 
se svými občany jako s nesvéprávnými, hrozil obyvatelstvu tzv.preventivním použitím  atomové 
bomby ze strany USA.To ale, si myslím není pravda, bylo to tendenční a musel jsem se ozvat a 
připomenout všem, proč jsme se sešli-totiž proto, jak zvýšit tlak na vládu,aby  úmysl postavit radar 
změnila. 
   Dále je třeba se zmínit o pí.Paulové- řídící debaty.Je jistě hodně aktivní ve věci radaru, to je dobře, 
ale pokud se nemýlím,tak je to tatáž pí. Paulová,která společně s manželem jsou příznivci strany 
Zelených. Strana Zelených, jak informovaný čtenář ví, bránila svými těly dálničnímu obchvatu Plzně, 
jehož  oddálení o roky otravovalo ovzduší Plzně ( a nejen Plzně-nyní je na řadě dálnice přes  České 
Středohoří).Stejná strana ,respektive příznivci, se přivazovali řetězy ke stavebním strojům v Temelíně 
a konečně naposled z bohaté historie uvedené strany připomenu, že i ve Volduchách protestovala 
Strana Zelených proti výstavbě Borgesu.Pomíjím v tuto chvíli otázku,zda nejsou kýmsi placeni.         
A kdoví, čím nás ještě překvapí.Proč to říkám?? No, nejde mi na rozum, proč Strana Zelených ještě 
nic oficiálně proti radaru nepodnikla!!!Nic takového jsem nezaznamenal.A dokonce ani pí.Paulová ve 
Strašicích nevystupuje za Stranu Zelených v případě radaru .Co se tedy  stalo s hlavami "zelených," že  
jim radar  nevadí. Že by ta vládní koryta??? Buďte ostražití,voliči!!! 
   
   Závěrem prosím občany-přijďte k referendu, nebuďte lhostejní,naučte se rozhodovat sami                  
o sobě.Historie lidstvo již mnohokráte potrestala za lhostejnost.Buďme hrdi, že můžeme projevit své 
názory.Nemáme toto právo předplacené. 
                                                 Jaromír Laibl 
 
 
 
 
 

 
 
Vyměním byt ve Strašicích  1+1 II. kategorie za větší I. nebo II. kategorie za větší I. nebo 
II. kategorie ( také ve Strašicích). 
 
Tel: 724 726 307 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Co jsme již zapomněli aneb opakuje se historie? 
 
Když pár let po První světové válce hledal mladý československý stát vojenský cvičný prostor pro 
svoji armádu, měl na výběr prostory po bývalé rakousko – uherské armádě. Ale ty vzhledem k vývoji 
zbraňových systémů, na příklad k několika násobnému dostřelu děl oproti letům před válkou, či 
vzniku nových zbraní jakým bylo třeba letectvo, již nevyhovovaly. Nezbylo tedy nežli se poohlédnout 
po nových prostorách. Nesmělo to být moc daleko, protože přesuny vojsk se prováděly většinou pěšky 
či koňmo. Muselo do být v dosahu železnice, ale zase ne až na druhé straně republiky, protože většina 
posádek byla na území Čech a Moravy. Neměla se zabírat orná půda, vysídlovat obyvatelstvo obcí, či 
je střelbou ohrožovat. Najít takový prostor v republice kde pomalu každých  5 či 10 kilometrů je obec 
nebo město byl úkol nadlidský. Ale nakonec se nalezl. Byly to Brdy. Jak tehdy vypadaly, o tom 
výmluvně hovoří v druhém vydání Kafkova ilustrovaného průvodce po Čechách „ Brda a podbrdí“ 
z počátku 20. let minulého století sám autor Josef Kafka. 
„Jako rodák podbrdský prožil jsem za šedesát let sv ého života 
důležité fáse úpadku i vývoje v terrainu poho ří T řemošeneckého. 
Vid ěl jsem ješt ě jeho skute čné pralesy, titany jehli čnin o pr ůměru 
125-150 cm, vid ěl jsem jejich kácení a odvážení za Straussberga v l . 
70. minulého století, vid ěl jsem rozsáhlé mýtiny, jež pozvolna po ¼ 
století zales ňoval jeho nástupce Colloredo – Mansfeld, vid ěl jsem, 
jak úsilí lidské ruky t ěžko zápasilo s p řírodou, dnes se srdcem 
lítostným shlížím na devastaci, již zp ůsobila mniška a s rozechv ěním 
slyším, jak nová v t ěch 60 letech již t řetí pohroma se chystá 
projektem d ělost řelecké st řelnice, místo aby se tohoto skvostu 
přírodního ve vnitru Čech použilo na zdravotní kolonie“. 
    Tolik doslovný citát i s chybami dle dnešního pravopisu. Nebyl sám kdo v té době proti výstavbě 
střelnice protestoval. Slavnostní prohlášení českých vědců bylo jedním z prvních již v roce 1925. Dále 
jej následovaly podobná prohlášení vedení Umělecké besedy, Československé botanické společnosti, 
Klubu českých turistů, Jednoty čs. lesnictva ale i představitelé politických stran a dalších 
korporací.Velice hluční a věci nepřející byli i obyvatelé okolních obcí, včetně jejích volených 
představitelů. Osobně jsem slyšel vyprávění dědy mé manželky, kováře Josefa Paura, kdy 
zastupitelstvo obce Strašice odmítlo jednat se zástupci tehdejšího MNO o získání pozemků pro stavbu 
kasáren v naší obci. Jednání nepřáli i představitele katolické církve jednak proto, že část budoucí 
střelnice se rozkládala na pozemcích pražské kapituly, nezanedbatelné byly i tak říkajíc pohnutky 
morální, kdy vznik nové koncentrace vojska měl mít zhoubný vliv na místní mravy obyvatelstva. Jen 
tak mimochodem skutečně pak jeden veřejný dům byl v hostinci „ U Knížů“ na Huti pro vojáky 
základní služby, pro důstojnický sbor pak k obveselení byla dámské obsluha v hotelu pana Tlustého. 
Není jistě překvapující, že k tvrdým oponentům stavby střelnice patřili tehdejší představitelé KSČ 
včele s Klementem Gottwaldem, kteří vyzbrojování a posilování buržoasní armády viděli namířené 
proti SSSR. Tento pacifistický postoj zastávali českoslovenští komunisté až do přepadení SSSR 
německou armádou  roce 1941. 
    Přes tuto hlučnou a opravdu masivní propagandu došlo v lednu 1928 ke sloučení veškerých 
zakoupených pozemků a vznikla Brdská dělostřelecká střelnice. Jednak proto, že v důvodové zprávě 
byly vyvráceny fundovanými a uznávanými odborníky ( jeden z nich byl i strašický rodák prof.Dr. 
Ing. Antonín Klír odborník pro hydrologický průzkum )  všechny námitky odpůrců střelnice a hlavně 
pro jednoznačně postoj jak vlády tak i prezidenta T.G.Masaryka k otázkám obrany schopnosti naší 
armády. První kasárna byla postavena v Jincích, které tak předběhly Strašice, kde si teprve později, 
když už střelnice začala fungovat uvědomili místní sedláci, obchodníci i představitelé obce jak 
dodávkami potravin pro vojska i píce pro koně      a dalších služeb pro armádu lze vydělat peníze. 
Bylo však již pozdě. Ani výstavba letních ubytoven pro vojáky v 30. letech min. století a pozdější 
výstavba kasáren a posléze vznik stálé posádky už Jince nepředběhla.  
 
 
 



 
 
 
 
Prvorepubliková armáda ve snaze uhladit rozjitřené vztahy a otupit ostří sporů nevytvořila z Brd         
„ pevnost“, ale tolerovala pohyb občanů v prostoru mimo dopadové plochy v době „ klidu zbraní“. 
Zakázanou zónu pak z Brd vytvořili německá vojska, která z prostoru část obyvatelstva dokonce 
vysídlila. Stejný postup pak zavedla i komunistická vláda, která kromě vysídlení obyvatelstva několik 
obcí je doslova „vykořenila do základů“ jako někde v sudetském pohraničí. Když počátkem 90. let 
minulého století došlo k rušení místní strašické posádky všichni místní politici odprava doleva 
horovali pro její další existenci. Bohužel pozdě, někdy se totiž ten bumerang špatných rozhodnutí vrátí 
až za 70 let.    
     V současné době jsme svědky podobných událostí. Vede se halasná kampaň proti stavbě radaru a 
méně halasná pro radar (díky neumětelství vlády). Věc se z roviny odborné pozvolna přesouvá do 
roviny ideologické, tak jak vládá předkládá nové argumenty a mění své chování vůči vedení dotčených 
obcí. Není na místě ani přehnané velikášství , že bez naší pomoci se zhroutí západní obranný systém, 
ani příznačné „ při zdi se plazení“a nikoho si nerozhněvat. Stačí se přiznat na jakou stranu Evropy 
patříme a s jakou obrannou doktrínou nás pojí smlouvy. Jak jsem již řekl problém se zpolitizoval. 
Začali do něj vstupovat i zahraniční účastníci, jako je například starosta japonské Hirošimy.A tam se 
mi to zdá skutečně nelogické. Starosta obce smetené koncem války atomovou pumou by podle mě měl 
být „všemi deseti“ pro zavedení systému včasné výstrahy pro blížícímu se nebezpečí. Co by dal jeho 
válečný předchůdce za existenci jakékoliv radarové základny, která by tehdy odhalila blížící se 
bombardéry B 29 s atomovou pumou. Byli jen tři a vědět o nich, dali se zničit a více než 100 000 
hirošimských obyvatel mohlo ten den dále žít. Jsme před rozhodnutím, které nás zviditelní ve světě 
natolik, že si nás  ve světě přestanou plést s Jugoslávií a to bude dobře a jestli by to mělo zvýšit prestiž 
republiky pak to zato stojí. Jsme v situaci, kdy máme opět v ruce bumerang a je jen na nás s jakou 
zprávou se nám někdy vrátí zpět. A pak že se historie neopakuje. 
 
                                                                                                                                  Ing. Václav Jiřička  
 
  
VÝM ĚNA ŘIDI ČSKÉHO PRŮKAZU vydaného do 31.12.1993 i ve ČTVRTEK  
 
Vzhledem k tomu, že v našem okrese chybí vyměnit cca 3.700 řidičských průkazů, které jsou 
držitelé řidičských průkazů vydaných do 31.12.1993 povinni ze zákona č. 361/2000 Sb., 
vyměnit do 31.12.2007, a zbývající počet úředních dnů by pro tuto výměnu nestačil, 
rozšiřuje Městský úřad v Rokycanech, odbor dopravy úřední dny o každý ČTVRTEK 
s platností od 18.10.2007 do 20.12.2007 od 7,30 hod do 17,00 hod.  
V tento den a uvedený čas budou odbavováni pouze klienti, kteří mají vydán řidičský 
průkaz do 31.12.1993 včetně a budou žádat o provedení výměny řidičského průkazu.  
Ostatní klienty, kteří potřebují vyřídit své požadavky v registru řidičů v Rokycanech žádáme, 
aby využili pro své žádosti ostatních úředních hodin, a to v  pondělí a středu od 7,30 hod. do 
17.00 hod a pátek od 7.30 hod do 11,00 hod.  
Ze zákona se mohou ti, kteří si včas výměnu neprovedou, vystavit postihu - pokutě ve 
správním řízení, která může být vyměřena až do výše 30 000,- Kč. Řidičský průkaz lze také 
vrátit, a to v takovém případě, kdy žadatel již motorové vozidlo neřídí a nebo se rozhodl, že 
z jakéhokoliv důvodu řídit nebude. 
Ve čtvrtek  se jiné úkony než výměna řidičských průkazů  nebudou provádět! Žádáme 
občany, aby využili nabídky našeho odboru a nečekali s výměnou na poslední chvíli.  
 
 
 
 



Internetové stránky Základní školy Karla Vokáče Strašice 
Mgr. Alžb ěta Kapolková - radní odpovědná za školství 

  
   Většina uživatelů Internetu již ví, že Základní škola Karla Vokáče ve Strašicích již má  několik 
měsíců své internetové stránky. Přesto se vám pokusím sdělit, jak se na tyto webové stránky dostat, 
protože škola v obci je důležitou součástí života v obci. 
Internetové stránky ZŠ Strašice naleznete na adrese www.strasice.rokycansko.cz a poté v nabídce 
hlavní stránky Obce Strašice (označeno šipkou ◄), nebo si v prohlížeči napíšete do prázdného okna 
ZŠ Strašice a prohlížeč vám vyhledá tyto internetové stránky. 
 

 
   
Na internetové stránce školy nalezneme obecné informace o škole, informace o školní družině, o 
školní jídelně i o školské radě. Stačí otevřít danou oblast, která vás zajímá a poskytnou se vám další 
informace. 
 V novém školním roce 2007/2008 se o tyto internetové stránky stará několik pedagogických 
pracovníků. Snaží se průběžně informovat rodiče i ostatní občany o aktuálním chodu školy, akcích a 
činnosti, která se zde odehrává. 
Důležitou věcí pro všechny občany obce je, že každý pedagogický pracovník má na internetových 
stránkách školy uvedenou svoji e-mailovou adresu. Na ně je možné zasílat připomínky, náměty a 
dotazy. Budou – li dotazy věcné, každý pedagog všem ochotně odpoví. 
  Pokud by některý rodič nebo občan nechtěl komunikovat s vedením školy ani s pedagogy, může se 
obrátit s dotazem na školskou radu a její členy. Složení školské rady je rovněž uvedeno na webových 
stránkách školy. Pro připomenutí přikládám seznam členů školské rady. Eva Kroupová - předsedkyně 
ŠR , Antonín Horáček a Ing. Karel Šnaiberk (zvolení za obec Strašice), Ivana Laiblová, Radka Kůdová 
a Jindřich Wolf (zvolení za rodiče), Mgr. Naděžda Janovcová, Mgr. Monika Kebrlová a Mgr. Irena 
Mitterbachová (zvolení za pedagogy).  
Přikládám ještě kopii titulní stránky webových stránek Základní školy. 
 ( pro internetovou verzi odkaz na stránky:      http://www.zsstrasice.rokycansko.cz/skola/index.php  ) 



 
 

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 

Exkurze žáků 9. tříd do slévárny Ing. Václava Matase 
V pondělí 1.října 2007 navštívilo 37 žáků 9.ročníků pod vedením pana učitele Paldrmana slévárnu 
pana Ing.Václava Matase ve Strašicích. Naši žáci měli možnost navštívit všechny provozy. S výrobou 
modelů, forem, odlévání odlitků a s jejich následnou úpravou naše žáky seznámil pan Ing.Chmiel. 
Touto zajímavou exkurzí v provozu slévárny se žáci na vlastní oči seznámili se současnou výrobou, 
ale i s historií hutnictví v naší obci.  

          Mgr.Luboš Paldrman 
 

 
 

 
 
Žáci devátých tříd se rozhodují kam po základní škole 
Dne 18.10.2007 proběhla beseda s výchovným poradcem panem Vítem. Zúčastnili se jí žáci třídy 9.A 
a 9.B. Během hodinového výkladu byli žáci seznámeni s možnostmi dalšího studia na Středním 
odborném učilišti v Jeřabinově ulici v Rokycanech. Dne 23.11.2007 se uskuteční Den otevřených 
dveří ve zmíněném učilišti, kam naši žáci pojedou v rámci dopoledního vyučování. 
                   Tomáš Zeithaml, tř. učitel 9.A 
 

 

 

2. třída a Ajax 

Ve středu 3.10.2007 žáci druhé třídy vyhlíželi policistku Janu Tomkovou. Přišla za námi s preventivně 
– výukovým programem Ajax. Každý žák obdržel zajímavý zápisník, do kterého bude během roku 
zapisovat a zakreslovat nové informace. K jednotlivým částem  (např. dopravní výchova, vlastní 
bezpečnost, mezilidské vztahy, drogová nebezpečí a hazardní hry…) jsou připravena poutavá 
vyprávění. 
Druháčci stačili vyplnit pracovní listy, zopakovat důležitá telefonní čísla a prakticky si vyzkoušet, jak 
se telefonicky spojit s policií. Někteří možná přezkoušeli doma i rodiče, kteří dovedou tyto situace 
správně řešit. 
Už se těšíme na další prosincové setkání. 
        Mgr. Monika Kebrlová, tř. učitelka 
 



 

 

 
 
Projekt „Dramatická výchova“ v šesté třídě 
Ve středu 10. října navštívily šestou třídu dvě sympatické a usměvavé lektorky, které vedly zajímavý 
projekt pro stmelení nově vzniklého kolektivu.  
Pro první tři vyučovací hodiny tohoto dne se třída proměnila v námořní loď a žáci v pasažéry různých 
povah, zájmů a životních osudů. Kluci a holky se navzájem seznamovali a společně pak v různých 
skupinách plnili úkoly, které záměrně prověřovaly jejich komunikaci, schopnost spolupráce a někdy 
také jejich obratnost a sílu. Děti se zapojily do projektu s nadšením, sdělovaly své postřehy, 
prosazovaly nové nápady a spolupracovaly při zajímavých kontaktních a komunikačních hrách.  
Na závěr žáci hodnotili sebe i své spolužáky a vyprávěli si o svých nově nabytých zážitcích, které 
nejsou poslední, protože tento projekt pokračoval ve dnech 18.a 22. října. 
                                                                                          Mgr. Pavla Hrazdilová, tř. uč. 6.A 
 

       
“Projekt Dramatické výchovy posiluje osobnostně sociální rozvoj dětí a je zároveň prevencí 
patologických jevů ve škole. Dramatickou výchovou se spojuje učivo zeměpisu, dějepisu, českého 
jazyka, děti se učí čelit i krizovým situacím, posiluje se v nich vědomí, že panika není řešením. Forma 
dramatického projevu jim pomáhá ztrácet ostych z vystupování na veřejnosti, procvičují si zároveň 
verbální i neverbální komunikaci“, vysvětluje Mgr. Věra Peterková, zástupkyně ředitelky důvody, 
proč se naše ZŠ rozhodla v letošním roce tento projekt realizovat. 
 
                  Mgr.Zdeňka Drahokoupilová 
 

 

Den otevřených dveří 

Dne 6.listopadu 2007 se koná Den otevřených dveří v 1.třídách. 

Srdečně zveme všechny rodiče žáků 1.tříd, aby se přišli podívat na první dvě vyučovací hodiny (7:55 - 

9:35 hod.) do školy. Uvidíte jakým způsobem se vyučuje český jazyk a matematika, jak se procvičuje 

probrané učivo i  jak reagují vaše děti. 

                                 Těší se na vás třídní učitelky  Mgr. Pavla Hrádková  a  Mgr. Irena Mitterbachová. 

 



 

Dějepisná exkurze – Bečov nad Teplou, Loket, Karlovy Vary                                                      

Ve středu 10. října se zúčastnili žáci osmých ročníků dějepisné exkurze. Naplánovaná byla trasa 

Bečov nad Teplou – Loket – Karlovy Vary. Na první zastávce měli žáci možnost prohlédnout si 

architekturu města Bečova nad Teplou s dominantou gotického hradu a barokního zámku.   

Následující pamětihodnost, kterou žáci navštívili byl středověký hrad Loket. V jeho sklepeních se 

nalézá expozice útrpného práva a v hradních místnostech je vystaven místní porcelán spolu 

s archeologickými vykopávkami z regionu. Z hradní věže se žákům naskytl pěkný pohled na řeku Ohři 

a podhradí. 

Završením celé exkurze byla návštěva lázeňského města Karlovy Vary. Zde si účastníci prohlédli 

historickou část města a zakoupili tradiční lázeňské oplatky. Plni nových zážitků a dojmů se všichni 

vydali na zpáteční cestu domů. 

 

 

 

                                        Společné foto před zámkem Bečov nad Teplou 

                                                                                     Příspěvky sestavila Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 

 

 

Oznámení  
Oznamujeme občanům, že dne 21.11.2007 v době od 8.00 - 9.00 a od 14.00 - 15.00 bude 
přerušena dodávka el. energie v celé obci z důvodu zajištění nezbytných prací na zařízení 
distribuční soustavy.  
Dále bude přerušena dodávka el. energie dne 27.11.2007 od 8,00 – 11,00 v části obce 
Bytovky a rodinné domky nad hřištěm až ke kasárnám kolem garáží a  od 11,00 – 15,00 v  
horní části Kouta. Dodávka bude přerušena z důvodu oprav trafostanic.  



 
 
 
 

Vyhodnocení- informační zpráva za měsíc říjen (od 22.-31.10). 
 
Za měsíc říjen zjistila OPS tyto přestupky : 
 
Doprava- 28 přestupků 
 
§ 47 veřejný pořádek- 1 přestupek 
 
§ 49 občanské soužití- 1 přestupek 
 
§ 50 proti majetku- 1 přestupek 
 

                                            § 46/2- znečišťování ovzduší- 1 přestupek 
 
V současné době probíhá instalace nových dopravních značek po obvodech obce. Od některých 
občanů jsme obdrželi názory na špatné instalace z hlediska výšky, hloubky a nejasností některých 
značek. Firma, která osazuje tyto značky ( konkrétně svislé značky) zapomněla na dodatkové tabulky, 
které po upozornění dodala a byla seznámena s nedostatky. Před ukončením prací bude provedena 
kontrola. Nepochopitelné je to, že dne 26.10.07 v ranních hodinách neznámý vandal vylomil dvě 
dopravní značky ( hlavní silnice)- neuvědomuje si, že slouží všem účastníkům silničního provozu. 
Může se stát dopravní nehoda při které dojde k ublížení na zdraví, nebo smrti a žít potom s vědomím, 
že tuto nehodu má za následek dotyčný vandal. 
  Dalším velkým problémem je neoprávněné zneužití spuštění výstražného varovného systému na 
Obecním úřadu, které je klasifikované jako trestný čin. Neznámí pachatelé, kteří se tímto činem 
zřejmě baví, si neuvědomují co může být za následek. Toto zařízení varuje především obyvatele při 
mimořádných situací především přírodních katastrof ( povodně, požár, atd…). Bude nainstalována 
kamera, která případného pachatele odhalí. 
 Co se týká dopravní situace v obci, lze hodnotit velmi negativně. Účastník silničního provozu není 
jenom řidič motorového vozidla, ale i nemotorového vozidla, tedy i cyklista, chodec a vozka 
s potahem. Porušují se pravidla silničního provozu na pozemních komunikacích. Od 22.10. začala 
Obecní policie řešit přestupky v blokovém řízení pro začátek nejnižší taxou, nebo domluvou. Pokud 
tentýž spáchá přestupek opakovaně, nebude OPS tolik shovívavá. Kolikrát to v obci vypadá jako na 
závodišti. Motoristé jezdí bez přileb, cyklisté jezdí ve tmě bez světel atd. 
  Dalším nedostatkem je porušování obecně závazných vyhlášek obce o odpadech. Jsme jednou z obcí, 
která má sběrný dvůr, firmu SKART na výkup železa, včetně autovraků a skládku domovních odpadů. 
Je nepochopitelné, jak někteří občané zakládají černé skládky a myslí si, že nebudou odhaleni, 
obzvláště když se vozí v nočních hodinách ( viz. sběrný dvůr). 
 V neposlední řadě je i porušování OZV obce o poplatcích ze psů a volně pobíhajících psů po 
veřejném prostranství. 
 Toto je pouze nástin některých problémových oblastí. O dalších Vás seznámíme v příštím čísle 
Barňáku. Problémů je celá řada na které se budeme zaměřovat a činit opatření k nápravě k zabezpečení 
místních záležitostí veřejného pořádku. Záleží však na občanech, jak se budeme chovat a předcházet 
těmto problémům a nebudeme k nim lhostejní. 
 
Od 22.10.07 je služebna Obecní policie v č.p. 40 pod nákupním střediskem. Spojení na pevnou linku    
i číslem 156 se řeší přes Telecom a zatím je možné použít číslo přes mobil 724 188 102. 
                                                                                                                      Velitel OPS Ing. Frajt Luboš 

 
 



 
 

Srabi v otevřené společnosti 
Ing. František Nerad - místostarosta 

 
     Jsem přesvědčen o tom, že v „open society“ – tedy v otevřené společnosti se daří lépe. Všem, tedy i 
srabům. Pokoušíme se v této době, 18 let po umožnění toho, aby otevřená společnost vznikla, otevřít 
společnost i ve Strašicích. V předlistopadové době platilo údajně heslo, že „Jsme si  všichni rovni!(?)“; 
dodávali jsme k tomu, že někteří jsou si rovnější. V té době se vymýšlely různé podrazy, existovaly 
zde různé informační a různě informované zdroje, zejména živené cenzurovaným tiskem, rozhlasem a 
televizí řízené ÚV jedné politické strany a kdovíkým ještě.  Můj oblíbený polský glosátor Julian 
Tuwim tehdy napsal: „Okno do světa lze zastřít novinami.“  Bylo to jednodušší o to, že ty noviny 
vycházely pod kontrolou vedoucí politické síly. Jenže ne všechno šlo i tehdy ututlat, takže nastoupily i 
další formy fungování uzavřeného totalitního státu, které se snažily, aby se otevřená společnost k nám 
nedostala a okna do světa mohla být i nadále zastírána Rudým právem nebo Pravdou.   
     I v té době platilo, že nejdražším zbožím jsou informace a i tehdejší vedení státu, ostatně jako všech 
dalších to vědělo. K jejich získávání a nebo šíření se využívalo všech možných způsobů. Jednou 
z forem šíření informací byly a jsou zpravodajské hry. Tedy překrucování různých informací a 
podsouvání slov jiným lidem.  Divil bych se, kdyby ve Strašicích  - velké, kdysi vojenské obci – 
nebyli lidé, kteří se zpravodajskými hrami zabývali profesionálně a kteří byli po listopadu 1989 odejiti 
ze svých míst a nyní se dívají na to, jak „Rudé právo zmizelo z oken do světa“, jak se po Internetu šíří 
informace, které oni bránili jako oko v hlavě, jak někdo povoluje mluvit otevřeně o všem, třeba i o 
tom, co je označováno jako tajné informace, za jejichž vyzrazení se dříve zavíralo do vězení, jak se 
nám do uzavřených vojenský Brd vkrádají američtí imperialisti. Chápu takovéto lidi, protože nerozumí 
mnoha věcem a štve je, že pozbyli výsadní postavení ve státě a to co oni ovládali je dnes otevřeno 
široké veřejnosti. Ti lidé byli živeni hesly o Vítězství tábora komunismu a míru, o Boji se západními 
imperialistickými mocnostmi, o Světlých zítřcích, které jsme si již vybojovali atd. Nyní i oni sami 
poznali, že kdyby bývali tolik necenzurovali, dozvěděli by se od lidí mnohem více, než když špiclovali 
každé slovo a slídili po „zakázaných“ knihách, nahrávkách a filmech. Tvrdím, že tito lidé i ve 
Strašicích existují a  pokoušejí se vrátit čas do doby, kdy oni sami rozhodovali o tom, co bude veřejné 
a co bude tajné.  
    Kandidovali jsme vloni na radnici s tím, že radnici otevřeme všem. Opravdu nám je jedno, kdo má 
jakou minulost, zda se někdo v minulosti provinil a neomluvil, zda mluví nesmysly nebo ryzí pravdu, 
protože každý je svého štěstí autor. Je to totiž nejlepší způsob, jak eliminovat pomluvy a preventivně 
odstranit oponentům z rukou mnoho trumfů. Proto jsme začali zveřejňovat zápisy z Rady obce, 
rozšířili Barňák a otevřeli na Internetu na webových stránkách Fórum, proto i osobně toleruji 
anonymy. Je však pravda, že srabi existují v každé společnosti a tedy i v otevřené. Pokud srab prošel 
v minulosti výcvikem u zpravodajců, má dnes dokonce mnohem více možností, jak využít nové 
technické prostředky na zničení otevřené společnosti, aby se mohlo zase zavřít okno do světa a oni se 
mohli vrátit na místa, ze kterých se jim tak dobře rozhodovalo.  
     Proč píši o těchto věcech? V říjnu někdo zneužil na strašickém webu moje a starostovo jméno 
k jakýmsi zpravodajským hrám na podporu protiradarové kampaně. Někdo chce zanést rozpory do 
koalice na radnici a využil k tomu obecní webové stránky. Je to srab, ale musím konstatovat, že 
chytrý. Jestli má výcvik z minulých dob, nebo se to naučil až v otevřené společnosti nevím, ale 
v každém případě je ochoten udělat cokoli, aby prosadil své. Dovolím si ukázku z našich webových 
stránek, protože vím, že ne všichni se tam dostanou a ne všichni to čtou. Začalo to v týdnu po 
10.10.2007 na diskusním fóru o Radaru v Brdech tím, že někdo, kdo má zřejmě velký zájem, aby radar 
US ARMY v Brdech nestál, začal na webové stránky psát pod značkami jiných lidí. Tvrdím, že kdyby 
se lidé podepisovali svými jmény, měli by to ti bývalí zpravodajci, toužící po návratu jejich vlivu 
mnohem složitější. Vím také z tábora odpůrců radaru, že použijí všechny prostředky k tomu, aby 
prosadili svou, před referendem ve Strašicích. Ano, lidé jsou nepoučitelní a tak píší:  
 
 



 
 
 
 
Martinek 13.10.07 11:38:08 ID:24306 

Přátelé, vy už jste se dočista zbláznili? Podívám se níže a vidím jen samé články z novin...to si snad 
dokáže najít na netu každý, ne? Forum by podle mě mělo sloužit k debaťe a né ke kopírování článků s 
hodinovým čtením....Zamyslete se nad sebou, teď už tu jsou i tací, kteří se jen nudí a používají NICK 
jiných osob...paráda, to jste to dopracovali.  
osv ětový pracovník  12.10.07 12:03:03 ID:24260 

Žádám správce těchto stránek, aby zablokoval přístup jedinci, který sem vložil příspěvky 24123, 24126, 
24129, 24131, 24133, 24135, 24238, 24241, 24244, 24246, 24250, 24252, 24258, 24259. Z nich ve 
všech zneužil mého nicku.  Děkuji.  

 
Na tento požadavek nehodláme přistoupit, protože to vlastně ti lidé chtějí. Zrušit, zavřít, začít 
cenzurovat, vlastně vrátit se k minulým praktikám. Ten, kdo začal hrát tuto hru  přesně věděl, co se 
stane a celkem správně očekával, co napíšu:  
 
František Nerad  12.10.07 19:17:20 ID:24282 

Pane Čámský, mě je šuma fuk, jak se kdo podepisuje a kdo se za čím schovává. Reagoval jsem jen 
na to, že někdo někomu nakazuje, žádá, doporučuje, že tady něco na tom webu má udělat. Od 
takových věcí je zde vlastník, tedy OÚ, aby rozhodl, zda se to bude nějak dělat nebo nedělat. Za OÚ 
říkám, že se zde nic zakazovat a měnit nebude. Toť vše. Kdo chce být bezejměným hrdinou, nechť 
jím je, ale ať po jiných nechce, když se mu jeho vlastní praktiky začínají obracet proti němu, aby za 
něho zasahovali.  

 
Dobrý zpravodajec a obdivovatel starých pořádků měl již připravené další články, kterými chce 
rozdělit koalici na radnici a začal na web posílat příspěvky podepsané mým jménem a jménem 
starosty, aby vznikl dojem, že se v koalici hádáme a zpochybnil to, co říkáme. Mělo to však jednu 
chybu. Nevěděl totiž, že odjíždím ze Strašic, takže psal a psal a odpovídal si jako J.Hahner. Chyba se 
někdy vloudí. 
 
František Nerad  12.10.07 21:19:05 ID:24284 

Ještě větu - anonymy vážně nesnáším. Je pravda, že Nerad nemá ambice "vyhánět" kohokoli 
odkudkoli, ani hajzly z fóra. To by byl klasický český chaos. Nepotřebuji se "byrokraticky" zviditelňovat. 
Prostě žádná cenzura, mluvil jsem o tom i s lidmi z charty, a ti mi to také potvrdili. Každý se může 
podepsat a pak si každý k jeho obličeji přiřadí, co píše. A ještě větu pro toho kdo tvrdí, že lžu. Byl jsem 
dlouho zticha o radaru, neměl jsem dost informací. Teď už ale informace mám a tak bychom měli 
napsat dopis, že si většina občanů Strašic nepřeje radar! Namnožíme ho 7100x a rozešleme na 
všechny státní instituce a do všech obcí v ČR!!! Už mám dost toho poručníkování ODS! A na rozdíl od 
anonymních „hrdinů“ já se pod to podepíšu, dám do toho ten svůj ksicht. Už je mi i jedno, jestli na tom 
skončí strašická koalice. Vždycky jsem se o něco snažil, uživil jsem se i předtím, než jsem byl 
zbvolen, uživím se i potom co tuta koalice padne. Nestudoval jsem a nebojoval proti komunistům, 
abych teď byl všem pro smích! Už jsem se přetvařoval příliš dlouho. Teď se mi otevřely oči, že 
americký radar má sloužit jedině ke špiclování Ruska a to se mi opravdu nezamlouvá. Přijďte všichni k 
referendu, musíme tomu společně zabránit stůj co stůj !  

Jiří Hahner  12.10.07 
22:40:01 

ID:24288 

Takový podraz jsem od tebe nečekal Franto.  

František Nerad  12.10.07 22:46:29 ID:24289 

To není podraz. Nejsem tak naivní a hloupý. Víš dobře, že mi jde o kompenzace. Ne za radar, ale za 
to, že 56 let bydlím vedle plotu kasáren. Nemohl jsem tam fotit, nesměl jsem se ptát, co je ve 
vojenském újezdu. Teď už se zaplaťpánbu ptát můžu. Tak se budu ptát i na radar. Kecat si do toho 
nenechám a všechno budu dělat podle svého.V minulém volebním období byste všichni věděli kulový 
a jak byste spokojeně žili ve Strašicích. Rozumíme si, předpokládám?  



 

František Nerad  14.10.07 21:18:18 ID:24340 

Vím, že nev ědomost h říchu ne činí, ale v té reportáži ší ří nepravdivé informace . Do první řady 
jsme se od začátku stavěli my. Nechc i se nikoho dotknout, ale četli oni Ústavu? Problém je, že 
aniž by se zabýgvali Ústavou,  tváří se, jako by bylo rozhodnuto. Já tvrdím, že to je logický nesmysl, 
neb rozhodnout musí Parlament. 
Osobně jsem ne sice fanatickým,ale jen politickým odpůrcem pana Bushe a jeho politiky. Dokonce 
jsem to i někde napsal, že si to Američané pošpatnili. Já jsem si užil už dost a vždycky jsem znal kdo 
proti mě stojí (komunisté před listopadem, ODS po listopadu).Můj pohled na to je asi takovýto a po 
těch téměř 20 létech v politice si myslím,že tomu trochu rozumím: kdyý někdo "nahoře" rozhodne, že 
tu radar bude, chceme kompenzace. Ale předtím se musíme setsakramensky snažiot, aby ti "nahoře" 
rozhodli, že tu nebude. Rozumíme si.  

František Nerad  15.10.07 21:50:40 ID:24383 

Omlouvám se, pokud se někomu mé vystoupení zdá jako zbytečné, ale chtěl bych upozornit, že jsme 
se rozhodli správně nic tu neblokovat. Můžete vidět, že tu zavládl klid. V zemích na západ od našich 
hranic je to běžné. Snad si to už konečně uvědomí ti, kteří se nedokáží pod své názory podepsat. 
Vidíte, že to funguje: kdfyž srabi nevidí váš ksicht, utečou.  

  
 Ti, kteří mě znají a čtou moje příspěvky jak v Barňáku, tak v Pytlíku si předpokládám dovodí, že 
nejsem vůbec schopen otočit své názory během jedné soboty a neděle, to zaprvé. Ve 197 Pytlících a 
několika desítkách článků v Barňáku jsem se nikdy moc neopakoval. Že bych v pátek v noci a 
v sobotu zopakoval ve svých článcích svá slova v takto zhuštěném textu je prostě nenormální, to 
zadruhé. A za třetí. Nikdy jsem nikomu na webu netykal, i když se vyjadřoval jakkoli. Za čtvrté,máme 
s J. Hahnerem dohodu, že si na webu dopisovat nebudeme. Je pravda, že srab používá moje slova, 
protože v minulosti uměl používat zpravodajské metody (nebo vedle něho sedí člověk, který to dělal) a 
Internet mu k tomu ještě dává technické možnosti. Celkem snadno jde zkopírovat článek a doplnit jej 
o slova, která se hodí ke změně významu. Podívejte jak se to dělá. Toto jsou moje články z diskuse o 
bytech a v nich obraty a slovní spojení, která se objevují v textu o radaru. Dnes to je jednoduché. 
Stáhne se to do textového souboru, doplní, poskládá a dá na web a čeká, jak to zapůsobí: 
 
 
František Nerad  10.10.07 15:41:10 ID:24196 

Mílo, opět nemáš pravdu. Vím, že nev ědomost h říchu ne činí, ale ší říš nepravdivé informace.  
Obec vlastní sídliště od 1.12.2006. Za tu dobu jsme museli připravit peníze na opravu topného 
systému. V tomto roce se do tohoto sídliště namontovalo 5 předávacích stanic, každá v hodnotě 500 
000,-, t.j. 2,5 mil.Kč. To se platí z Vašich nájmů.  

 

František Nerad  10.10.07 15:06:23 ID:24194 

Olie - nechci se Vás dotknout, ale četla jste zákon o vlastnictví k byt ům? Pokud jste napsala tu 
poznámku, tak evidentně ne. Podle tohoto zákona vzniká z vlastníků jednotlivých jednotek …………. - 
byty nikoli. Rozumíme si.  Od doby, kdy zastupitelstvo schválilo privatizaci, o  

 
 
  
 
Dalo to sice nějakou práci, ale přátelé starých přádků a nepřátelé radaru jsou ochotni udělat vše proto, 
aby prosadili svou. Já jsem se rozhodl již nadále do diskuse o radaru nezasahovat. Pokud tedy kdokoli 
napíše na web mým jménem cokoli k radaru prohlašuji, že to nepíši já. Pokud bude chtít odpovídat zde 
v Barňáku, bude se muset podepsat, což není jeho styl. On nechce otevřenou společnost. Nechce radar 
a chce anonymní uzavřenou společnost. Prostě normální srab, který se neodpoutal od socialistické 
minulosti, kde měl zřejmě nějaké slovo, o které přišel.  
 
 
 
 



 

 



 
 

Společenská rubrika 
 

 
 
Dne 26.10. 2007 oslavili zlatou svatbu 
manželé Václav a Anna Pokorných. 
Přejeme mnoho štěstí a zdraví ve 
společném životě.  
  
 
 
Manželé Vajnarovi děkují Obecnímu 
úřadu ve Strašicích za blahopřání ke 
zlaté svatbě.  
 

 
 
 
 
 

Pro milovníky dobré zábavy 
 
Obec Medový Újezd pořádá zájezd na představení hudební revue do 
Komorního divadla v Plzni. 
Místo konání sobota – 24. listopadu od 19 hodin 
 
Co se hraje: 
 
Škola základ života 
 
Mozaika poskládaná z historek študáků i kantorů plná písniček. Na jevišti 
Komorního divadla ožijí zážitky šplhouna Krhounka, záškoláka Čuřila, 
básníka Boukala i latináře a zmateného matikáře. 
 
Vstupenky objednávejte : 
V Místní knihovně ve Strašicích 
u pana Makaje 724 264 778 . 
 
Odjezd autobusem od Obecního úřadu ve Strašicích v 17: 30 hodin. 
Začátek představení v 19 hod.  
Cena vstupenek: 120,- Kč 
 
 



 
 
 

 
 
 
 

Jan Kurdík- kominictví 
 
Ceník služeb kominických prací: 
Čištění komínů na tuhá paliva- 70 Kč. 
Vybírání sazí- 45 Kč. 
Vystavení revizní a technické zprávy- 400 Kč. 
Prorážení a čištění komínových průduchů- 100-1000 Kč. 
 
Zájemci o kominické služby se mohou domluvit na telefonu 724 726 307. 
 
 
Nemocnice Hořovice přijme sanitární pracovnici na lůžková oddělení 
Možno i na částečný úvazek 
Tel: 311 542 277 
Tel:311 542 331 

 



DOBŘE MÍNĚNÝ VERBUŇK II 
 

CHCETE, ABY VÁS V BUDOUCNU  

ZASTUPITELÉ A POLITICI BRALI VÁŽNĚ,  

A ZNALI VÁŠ NÁZOR NA DĚNÍ V OBCI I ZEMI? 
 

POJĎTE HLASOVAT! 
  
První strašické referendum potřebuje širokou účast obyvatel. Potřebuje účast Vaši (Tvoji). Aby se 
referendum mohlo stát běžným mechanismem při rozhodování o důležitých věcech v obci, 
je nezbytné, aby to první v pořadí „padlo na úrodnou půdu“. Bylo by velmi pošetilé spoléhat na ostatní 
s přesvědčením, že můj hlas to nevytrhne. Provedení vlastního aktu Vám nezabere víc času, než 
čekání ve frontě na košík v samoobsluze v neděli ráno.  

V nadcházejícím referendu se bude odpovídat na tuto otázku: 
 
„Má obec Strašice p ři výkonu své samostatné p ůsobnosti podniknout veškerá 
zákonná opat ření k tomu, aby zamezila výstavb ě radarové stanice Spojených 
států amerických na území výcvikového prostoru Brdy?“ 
 

Odpovědět lze buď  „ANO“, nebo „NE“. 
 
To tedy znamená, že: .kdo je PRO radar , odpoví „NE“ .      

  .kdo je PROTI radaru , zaškrtne „ANO“ . 
 

DATUM KONÁNÍ REFERENDA JE:  sobota 10. listopadu  
 

      BUĎ,  A NEBO 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

V REFERENDU O RADARU NEJDE JENOM O RADAR.  
JDE TAKÉ O VYJÁDŘENÍ PODPORY TAKZVANÉ PŘÍMÉ DEMOKRACII.  

 
Pavel Buršík 

OBČANSKÝ PRŮKAZ S SEBOU! 



 
 
 


